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8 March 2024 

Open call for interest in RNA Canada Committee membership: “Research Funding Coordination and Support 
Committee” 

 

Dear colleagues, 

Amongst the key deliverables of the newly constituted RNA Canada is to not only enhance the breadth of funding 
avenues for Canadian RNA researchers, but to foster the environment of success in the same.  At a time when many 
funding agencies world-wide are growing or redefining their mandates, when the Canadian funding scene continues to 
evolve through a number of federal initiatives, and when the competition for scarce funds is heightening, the 
“Research Funding Coordination and Support Committee” will play an important role in helping to achieve the goals 
of RNA Canada alongside its sister standing committees (please see https://www.rnacanada.ca/about-us/ to see how 
these committees inter-relate). 

With my recent approval by the Board of Directors of RNA Canada as the next chair of this Committee, I am eager to 
begin to address its rather comprehensive mandate. The first step in doing so is to populate a new committee and to 
set our priorities in a manageable manner. To those individuals who have already reached out, please accept my 
sincere appreciation.  It is important however to ensure that this committee embraces the rich experience of Canadian 
RNA researchers and to be reflective our diversity.  As such, please consider joining us in this exciting initiative. 

If I learned anything at the helm of CIHR over the last 5 years as I watched the success of several organizations, it is 
that being proactive, knowledgeable and connected is critical. That having a clear and consistent voice at several 
tables when budget processes are being formulated is crucial.  And that assuming that others will speak for you is a 
risky process. So I see as our highest priorities being to identify and increase awareness of both national and 
international funding opportunities that would serve our membership at all career levels, to facilitate where possible 
success in these opportunities, and for the committee to be a constant and knowledgeable collective of voices at 
federal funding tables. But beyond all else, having a succinct and impactful vision of why supporting the community 
of Canadian RNA researchers must be seen as foundational to the health of all peoples of Canada. 

If this interests you, or even should you simply wish to chat about the committee’s mandate, please do not hesitate to 
reach out to me directly (mstrong@uwo.ca).  If you know that you’d like to be part, please send along a biosketch and 
I will reach out to you in early April.  

I look forward to presenting a slate of candidates to the executive committee at the end of April and then beginning 
this journey. 

Yours truly, 

 

 

Michael J Strong, MD, FRCPC, FAAN, FCAHS 
Distinguished University Professor, Western University 
President Emeritus, CIHR 
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8 mars 2024 
Appel à manifestation d'intérêt pour l'adhésion au comité de l'ARN Canada : "Comité de coordination et de soutien du 
financement de la recherche” 
Chers collègues, 
L'un des principaux objectifs de l'ARN Canada nouvellement constitué est non seulement d'améliorer l'étendue des 
possibilités de financement pour les chercheurs canadiens en ARN, mais aussi de favoriser un environnement propice 
à la réussite dans ce domaine.  À une époque où de nombreux organismes de financement dans le monde entier 
augmentent ou redéfinissent leurs mandats, où la scène canadienne du financement continue d'évoluer grâce à un 
certain nombre d'initiatives fédérales et où la concurrence pour des fonds rares s'intensifie, le " Comité de 
coordination et de soutien du financement de la recherche " jouera un rôle important en aidant à atteindre les objectifs 
de l'ARN Canada avec ses comités permanents apparentés (veuillez consulter https://www.rnacanada.ca/about-us/ 
pour voir comment ces comités sont interreliés). 
Le Conseil d’Aministration de l'ARN Canada m'ayant récemment approuvé comme prochain président de ce comité, 
j'ai hâte de commencer à m'attaquer à son mandat plutôt exhaustif. Pour ce faire, la première étape consiste à 
constituer un nouveau comité et à établir nos priorités d'une manière gérable. Je remercie sincèrement les personnes 
qui m'ont déjà contacté.  Il est toutefois important de veiller à ce que ce comité tienne compte de la riche expérience 
des chercheurs canadiens en matière d'ARN et reflète notre diversité.  C'est pourquoi je vous invite à vous joindre à 
nous dans le cadre de cette initiative passionnante. 
Si j'ai appris quelque chose à la tête des IRSC au cours des cinq dernières années en observant le succès de plusieurs 
organisations, c'est qu'il est essentiel d'être proactif, bien informé et connecté. Il est essentiel d'avoir une voix claire et 
cohérente à plusieurs tables lorsque les processus budgétaires sont formulés.  Et qu'il est risqué de supposer que 
d'autres parleront pour vous. Je considère donc que nos plus grandes priorités sont d'identifier et de mieux faire 
connaître les possibilités de financement nationales et internationales qui pourraient être utiles à nos membres à tous 
les niveaux de carrière, de faciliter, dans la mesure du possible, la réussite de ces possibilités, et de faire en sorte que 
le comité soit un collectif de voix constantes et bien informées aux tables de financement fédérales. Mais au-delà de 
tout, il s'agit d'avoir une vision succincte et percutante des raisons pour lesquelles le soutien à la communauté des 
chercheurs canadiens en ARN doit être considéré comme fondamental pour la santé de tous les peuples du Canada. 
Si cela vous intéresse, ou même si vous souhaitez simplement discuter du mandat du comité, n'hésitez pas à me 
contacter directement (mstrong@uwo.ca).  Si vous savez que vous aimeriez en faire partie, veuillez m'envoyer une 
biosketch et je vous contacterai au début du mois d'avril.  
J'ai hâte de présenter une liste de candidats au comité exécutif à la fin du mois d'avril et de commencer ce voyage. 
Je vous prie d'agréer,  
 
Michael J. Strong, MD, FRCPC, FAAN, FCAHS 
Professeur universitaire distingué, Université Western 
Président émérite, IRSC 
 


